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CONSELL DE BARRI DE L’ESQUERRE DE L’EIXAMPLE  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE 
DEL DIA I ACORDS 

8 de novembre   del 2022, a les 18:30. 

Centre Cívic Urgell   en format híbrid 

Assistents 

President:  Pau  Gonzalez  regidor 
 
Comissió de Seguiment: 
Alicia Puig. Consellera GM BeComú. 
Toni Colomina. Conseller GM ERC. 
Relació  d’entitats membre de la CdS que han assistit  
Associació Veïns i veïnes de l'Esquerra de l'Eixample 
Camí Amic 
 
Assistents: 
 
Ciutadanes i ciutadans: 10 presencials i 4 on line.    
Representants d’entitats: 14(38% del total són persones associades)    
Altres (consellers, tècnics i ponents) :13   
 
Representants de les següents entitats 
Associació veïns i veïnes de l'Esquerra de l'Eixample 
Camí Amic 
AMPA Joan Miró  
IES Ernest Lluch 
Biblioteca Joan Miró. 
AV Parc Escorxador 
Associació de comerciants Diversos. 
SOS Enric Granados. 
 
 
Tècnics Municipals i ponents 
Imma Aguilar, tècnica de barri Esquerra Eixample 
Tere Gómez, coordinadora territorial i convivència 
Isabel Pagés, cap de comunicació  
Agents Guardia Urbana 
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Ordre del dia 

1. Informacions sobre el barri: pressupostos participatius, obres superilla, entorns 
Joan Miró, Escola industrial. 

2. Torn obert de paraules 

 
1. Informacions sobre el barri  

La sessió s’inicia a les 18.30 i el regidor  i  la  consellera de Barri de l’Esquerra de 
l’Eixample, Alícia Puig donen la benvinguda als assistents . 

El regidor fa una reflexió sobre el dret a l'habitatge amb l'acte en suport de la Casa  
Orzola  

Enric Granados: Informa  de la mesura que ha entrat en vigor recentment: reducció del 
les terrasses a Enric Granados que s'havien ampliat amb el COVID i s'ha aplicat ja la 
reducció d'una hora diària en el tancament de les terrasses. 

Model: Des que es va tancar s'hi han ubicat dues escoles, activitats de les entitats.... es 
necessita maximitzar els usos que ja te la model. S'ha impulsat la redacció d'un 
projecte per habilitar l'edifici d'oficines per a espais per les entitats i que estarà a finals 
d'any i es presentarà en el proper consell. També pel rodatge de la pel·lícula  Model 77 
es van fer unes obres que permeten la legalització de la tercera galeria en la qual s'hi 
instal·larà l'espai  d'assaig de la colla castellera Esquerdats. 

Tot seguit, la Consellera de l'Esquerra Sra. Alicia Puig presenta un power point amb les 
informacions referents a : 

1- Estat dels projectes de pressupostos participatiu de l'esquerra :  

• Fem dels ecoxamfrans del Carrer Aragó uns espais de trobada amb una dotació 
de 341.642 euros. 

• Pacifiquem els entorns escolars del Carrer Entença, amb una dotació de 
270.000 euros. 

• Fem més verda i jugable la Plaça del Doctor Letamendi, amb una dotació de 
310.000 euros. 

• Fem espais més verds i jugables al voltant de les escoles Els Llorers i l'Arbret de 
l'Eixample, amb una dotació de 148.00 euros. 

• Posem fi a les autopistes a l'esquerra de l'Eixample amb una dotació de 380.000 
euros. 

• Pacifiquem el carrer Rosselló, amb una dotació de 875.000 euros. 
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2- Estat de les obres de la superilla . 

3- Espai Viladomat- Barcelona Cuida. Dentista Municipal. 

4- Estat del projecte de reforma dels voltants de la Biblioteca Joan Miró. 

5- Actualització del projecte " Protegim les escoles" a l'escola IPSI. 

6- Breu explicació del projecte de reforma de l'espai de l'Escola Industrial. 

S'adjunten els powers points informatius. 
 
 
2- Torn obert de paraules 
 
Xavier Riu:  

• Els CB han de ser espais de debat. SI teniu propostes les podeu anar dient. Un 
dels temes que es plantegen a la comissió de seguiment és fer un debat sobre 
la mobilitat que podria ser el tema del proper CB. 

• Pressupostos Participatius: Dels 8 que van guanyar a l'eixample, en els punts 
en que s'afectava a la circulació hi ha hagut resistències molt fortes per part de 
mobilitat. Fins i tot els mes fàcils de tots , seran els darrers que es faran i quan 
s'acabi el mandat. Mobilitat no ha acabat d'entendre que eren les obres de 
2800 veïns no de l'ajuntament, 

• Escola Industrial: Quan es va presentar a les entitats en una visita in situ, van 
dir que hi preveien un edifici per a ubicar un equipament de barri que fos 
prioritari i no s'ha dit en la presentació. 

Rosa Mª Galimany plataforma un nou clínic es possible, salvem l'Escola Industrial:    
• Demana   que el recinte sigui be cultural d'interès nacional. 

Jordi , veí Parc Escorxador: 
• Parc Joan Miró :  Es va fer un monogràfic en la darrera sessió. Va ser com una 

presentació d'intencions. Heu informat que a finals de novembre tindrem un 
projecte i falta una mica de debat per part dels veïns. Es parla de la biblioteca, 
de l'escola Joan Miró però els consumidors del parc,  els veïns també hi voles 
dir la seva. S'hauria de pensar en un projecte global del Parc. Es va parlar de 
reduir la superfície del llac , hi ha altres alternatives per a preservar el llac 
( jardins Baix  Guinardo).  Falta debat.  

Mayte Tarrega Ampa Joan Miro:  
• Pacificació  carrer Entença: no sembla que sigui important per l'ajuntament. 

L'estudi presentat per a   que diu que el desenvolupament dels infants 
d'escoles envoltades de trànsit  es mes lent. El projecte de pacificació 
començarà al març i no hi estan d'acord. Seguiran tallant el carrer . 
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Nuria Perarnau directora Biblioteca Joan Miró:  
• Biblioteca Joan Miró: Celebra les reunions de debat que es faran al 

novembre/Desembre. Confirma que s'han començat les obres de tancament 
dels laterals de la biblioteca. Esta molt bé però és insuficient, els espais a part 
d'estar tancats haurien de tenir un ús. El tancament que s'està fent no dona 
peu a poder-los aprofitar. 

Trini Capdevila: 
• Pressupostos participatius:  No podem engrescar a la gent amb els 

pressupostos  participatius i voldria saber si l'actual mandat no ho acaba , es 
tiraran endavant. 

• Enric Granados: felicitar pel tancament una hora abans. Quin pla hi ha un cop 
es tanquen els bars? La gent es  queda instal·lada al carrer i continua el soroll.  
Heu demanat treure les terrasses COVID, però que passa amb els bars que no 
han tret taules?. Es confiscarà el material? 

Mayte Simeon: veïns de Rocafort/Consell de Cent:  
• Contenidors : Al carrer  Rocafort no tenim contenidors des que es van 

començar les obres. Estan tots  al Carrer Entença. Els veïns deixen les 
escombraries al carrer i esta ple de rates. No es que siguem  incívics, es que no 
no tenim contenidors. 

• Parc Joan Miró: Fa uns 5 anys que els veïns es queixen del deterior del Parc . 
Les plantes estan seques, està ple de pols. No es rega.  

Carla AMPA Joan Miró: 
• Pacificació Carrer Entença :  25.000 cotxes al dia davant de l'escola. Es 

important  la pacificació al voltant de l'escola . Viu al carrer Rocafort i demana 
si s'ha fet un estudi de l'afectació dels carrers que no estaran pacificats ( com es 
el cas del Carrer Entença). 

Monica Tutor( veïna) :  
• Pacificació de carrers: Es pacifiquen uns carrers i la resta s'estressen 
• Ubicació de contenidors: Respecte a la  demanda que des del mes d'abril esta 

fent , en referencia als contenidors  que estan concentrats  a Rocafort/ 
Còrsega ,i  que caldria redistribuir. Estan esperant una reunió dels serveis de 
neteja o qui sigui amb els veïns. 

Mercè Claramunt:  
• Parc Joan Miró: En referencia a la situació del Parc de Joan Miró , va haver una 

reunió al maig /juny amb les veïns i no s'ha tornat a saber res més. Es tornarà a 
convocar als veïns?. 

Carme Santiago: Mare de l'escola Joan Miró:  
• Pacificació Entença : Perquè s'ha fet la pacificació del Carrer Rosselló i no la  del 

Carrer Entença . 
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Xavi Franquesa( associació de comerciants Diversos) :  

• Preus dels locals: Amb la implantació dels eixos verds , què passarà amb els 
preus dels locals?. 

• Nadal: tot el carrer esta aixecat. S'hi posaran llums?. Hi haurà activitats de 
dinamització? 

• Rates: A Consell de Cent/ Aribau hi ha moltes rates. 
 
Respostes Regidor: 
 
Pressupostos participatius:  

• Es una eina de democràcia directe que ha resultat molt exitosa. Hi ha hagut 
impediments tècnics, alguns que bombers han posat sobre la taula i s'han 
hagut d'ajustar projectes amb els promotors i per això s'ha trigat. Els projectes 
que s'han explicat seran una realitat segur l'any vinent amb els pressupostos 
adjudicats. Governi qui governi es seguiran tirant endavant. 

Escola Industrial: 
• Una de les tres potes  del projecte es posar en valor la memòria a traves del 

patrimoni i obrir-lo a la ciutadania i concorda amb la voluntat de fer-lo be 
cultural. Es traslladarà la petició a la Diputació.  

Parc Joan Miró:  
• Alguns veïns teniu la sensació que hi ha hagut reunions sense els veïns . El que 

es va fer, es debatre en un consell de barri les millores necessàries per a la 
reforma de l'espai: tancament biblioteca, zona d'aigües, necessitats de les 
famílies..... S'ha de fer un projecte integral amb totes les necessitats del Parc . 
El primer que s'ha fet és veure què passa al llarg de tot el dia i ara hem de fer 
les millores corresponents. Es treballarà i es seguirà treballant. Quan tinguem el 
projecte tornarem a convocar en sessió especifica amb els protagonistes del 
parc. L'objectiu és tenir un projecte global que s'anirà adjudicant per fases.  
Pel que fa al llac, fa 9 anys que no te aigua . Hi ha un canvi del projecte original. 
S'ha començat l'actuació de tancament de les porxades de la biblioteca i es 
parlarà amb el Consorci Biblioteques  per tal de veure quins usos es donarà a 
aquest espai que es guanya.  

Enric Granados:  
• Varies vegades s'ha retirat el mobiliari  d'elements que ocupen il·legalment  la 

vorera 
•  Zones saturades de terrasses s'han denegat les ampliacions COVID. Es va 

resoldre abans de l'estiu i abans d'acabar l'any les taules han d'estar fora. 
Seguirem amb l'operatiu inspector en aquestes zones i on hi ha queixes veïnals. 
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Estem demanant coresponsabilitat , si no hi ha autorització s'han de treure. Si 
no hi és, seguirem inspeccionant, sancionant i retirant les taules que calguin. 

• Reducció horària: Hi ha un operatiu especial quan s'acaba l'horari de 
tancament de bars i terrasses . Hi ha un seguit de mesures : línia de 
subvencions per a pal·liar sorolls en zones acústicament saturades , taules i 
cadires amb taps de goma, cadenes recobertes de plàstic.....per tal de garantir 
l'acompliment. 

Contenidors: 
• Hi va haver una implantació de la nova contracta al març . Es va incrementar  la 

recollida  i es van afegir els contenidors  que els veïns van demanar . A part hi 
ha les obres que desajusten l'espai públic. Cas per cas  anem veient els 
desajustos per a poder-ho resoldre de la forma millor  igual que es va fer amb 
les places de mobilitat reduïda. Es  miraran els cassos que ens han arribat. 

Reformes urbanes: 
• S'ha de preveure el manteniment que es farà. No es cuida igual un eix que s'ha 

d'omplir de vida que un carrer amb cotxes. A la banda estructurant de la 
superilla de Sant Antoni, s'han fet obres que garanteixin el funcionament 
òptim de la resta de superilles. Va lligat al control de l'incivisme, S'han fet 
visites als comerços de l'Eixample avisant dels canvis que s'han fet a nivell de 
neteja urbana i es tornarà a fer amb els comerços generadors de residus. Si no 
compleixen començaran les inspeccions i sancions. 

• Hi ha informes que diuen que  hi ha un pic de trànsit  per a reordenar la 
mobilitat i superat aquest baixa el transit al barri sencer i als carrers de 
l'entorn. Els informes estan penjats al web de la superilla.  Es l'efecte de 
l'evaporació del transit , que es dona en concret a Sant Antoni . ha baixat un 
9% en l'àmbit concret.  

Escoles:  
• Per a aquest govern en general les escoles son una de les peces clau de la 

construcció de la ciutat i transformen  la societat en la qual  s'inscriuen. Quan 
es fa transformació urbana es fa al voltant de les escoles ( protegim les 
escoles) , les campanyes d'alimentació es fan a les escoles, la copa America 
entrarà a les escoles.... Les escoles s'han de cuidar ( increment en el pressupost 
de manteniment, transformació de patis...) i per això es destina un 7% 
pressupost municipal a educació.  

• La pacificació del carrer Entença ha estat afectada per problemes 
d'endarreriments i errades que generen desconfiança i preocupació però no es 
falta de voluntat de transformació ni voler dilatar els processos . Disculpes 
perquè no hem explicat els impediments. Hi ha prevista una reunió amb els 
promotors per a explicar com es dura a terme el projecte. 
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Reunions amb l'empresa neteja obertes al veïnat:  
Es va plantejar al darrer plenari municipal i es va aprovar , i en breu es començaran a 
convocar. 
La transformació urbana no pot fer fora els veïns: Hem impulsat les eines per regular 
les activitats ( Pla d'usos)  
Accidentalitat a l'eixample: es un problema molt greu . la gran majoria son motoristes. 
Aquí tenim un repte veritable .Hi ha un problema d'incivisme amb conductors de 
patinets i s'ha incrementat les multes . Als eixos verds no hi ha carril bici . 
Nadal en les zones afectades per les obres:  Es un debat que es pot fer en l'àmbit del 
consell de comerç que serà el proper dilluns. 
Denegació terrasses: s'han denegat les consolidacions de terrasses i ampliacions. S'ha 
demanat que les obres ocupin l'espai de la terrassa fins que sigui possible. 
 
S'agraeix la presencia a la reunió. 
 
 
Sense cap altra qüestió es dona per finalitzada la reunió. 
 
 
 
 
 


